
                                         

 

VERSLAG KLANKBORDGROEP RADEN EN STATEN REGIO ZWOLLE 

 

Wanneer: Vrijdag 15 september 2023 

Tijd:  16.00 – 17.30 uur  

Locatie: digitaal: teams bijeenkomst 

Aanwezig: Raadsleden: Mariëtte Holterman (Dalfsen), Ton van Amerongen (Dronten), 

Arjan Klein (Elburg), André Borst (Hattem), Marleen Sanderse (bgm Hattem), Geraldine 

Kwekkeboom (Heerde), Wilco Kramer (Hoogeveen), Harry Bruins (Kampen), Ina Booij (Meppel), 

Bert Geerts (Noordoostpolder), Albertine Evers (Noordoostpolder), Henk Kemp (Oldebroek), 

Jolande Olthof (Olst-Wijhe), Marinus Dunnewind (Ommen), Ralph Mulders (Raalte), Hendrik 

Troost (Staphorst), Marjanne Romkes-Foppen (Urk), Michiel van de Kasteelen (Westerveld). 

  Statenleden: Stijn van den Berg (Drenthe), Ria Visser-Kapitein (Flevoland). 

Griffiers: Eric Meurs (Zwolle), Mara Zweers (Zwolle), Renzo Kalk (Flevoland), 

Karin Zomer (Raalte) 

  Voorzitter: Jan Nabers (Zwolle) 

Co-voorzitter: Henri van Ulsen (Flevoland) 

 Secr./adviseur: Anne-Marie Holleman 

Gasten:  Nathan Stukker: Programmamanager Ruimte Regio Zwolle (agendapunt 4) 

  Arie Slob: Bestuurlijk verbinder Regio Zwolle (agendapunt 5) 

 

 

Voor algemene informatie over de Regio Zwolle: https://regiozwolle.info/  

 

1. Opening en mededelingen 

Jan Nabers heet iedereen welkom. Het voorzittersduo zit in het provinciehuis van 

Flevoland. We starten met agendapunt 4 vanwege de agenda van Nathan Stukker. 

Daarna wikkelen we de normale agenda af. 

Mededeling: Etty de Boer start 1 oktober als de opvolgster van Manon Koldewijn. Vanuit 

de klankbordgroep zullen we (vz./co-vz. en adv.) begin november een kennismaking 

met haar hebben. Als er andere klankbordgroep leden zijn die hier bij aan willen sluiten 

laat dit dan weten aan Anne-Marie. 

 

2. Terugblik vorige bijeenkomst en notulen 7 juli 2023 

Notulen worden vastgesteld, met de aanvulling dat Henk Kemp (Oldebroek) en Ton van 

Amerongen (Dronten) wel aanwezig waren.  

Naar aanleiding van: Andre Borst vraagt of we onze rol als kbg-lid wel voldoende helder 

hebben. Nogmaals wordt benadrukt dat de lobby van de bestuurders is en dat de kbg 

geen lobbyinstrument is, maar meer procesbewakers die de informatie voorziening 

goed stroomlijnen.   

 

3. (concept) Memo voor Regiobureau Zwolle over informatiebehoefte 

klankbordgroep (zie bijlage) 

Harrie Bruins: mensen (wethouders, accountmanagers etc.) die in bepaalde 

overlegvormen zitten, dat hebben we niet scherp en hebben we te weinig grip op (zie 

punt 5 agenda)  

Er is overleg geweest met Arie Slob en Alex Bolland over deze memo. Twee reacties: 

https://regiozwolle.info/


• Mooi dat jullie als kbg deze stappen zetten om de informatie behoefte en 

voorziening te structuren; 

• We (regiobureau) hebben dit niet morgen geregeld. 

Idee is om op de website van de regio Zwolle voor raad- en statenleden een aparte 

portal te maken. Met content die we ook nog samen kunnen bepalen. Ook achtergrond 

informatie die goed gebruikt kan worden. Die informatie is er nu ook wel, maar niet 

gecentreerd/geconcentreerd (zie ook punt 5 agenda). 

De begroting (P&C stukken) moet ook beschikbaar zijn, die komt nu met het 

uitvoeringsprogramma mee eind van dit jaar. De normale P&C cyclus wordt dan 

gevolgd. Totdat Etty de Boer begint zullen er begrijpelijkerwijs nog geen grote stappen 

worden gezet.  

De kbg wordt serieus genomen met de memo die er nu ligt, maar we moeten wel 

prioriteren en faseren. Eind volgend jaar kan er dan in de volledigheid van wat we 

vragen in de memo gewerkt worden. Bereidheid is er, maar niet alles kan nu worden 

gerealiseerd. Focus ligt nu eerst op de uitvoeringsagenda.  

Ria Visser: hoe gaan we dan prioriteren op de lange termijn agenda?  

Jan Nabers: in november hebben we een kennismakingsgesprek met Etty, dit nemen 

we dan ook mee. Het zou heel fijn zijn als een aantal mensen hierbij aansluiten, dan 

kunnen we ook wat collectiever de prioritering aangeven. Twee kanten: wat willen wij en 

wat kunnen zij realiseren. 

Henri van Ulsen: goed om aan te geven dat alles openbaar is, ook als tussenfase 

voordat het portaal gereed is.  

Jolande Olthof: summiere rode lijn in die gesprekken uitzetten, toekomstperspectief wat 

meer helder maken zou fijn zijn. 

Jan Nabers: we maken een stappenplan Q1 t/m Q4 2024, wat er dan gereed zou 

moeten zijn. Ria Visser en Jolande Olthof worden door Jan Nabers gevraagd om mee 

te gaan als het gesprek gepland is.  

Bij de volgende kbg (jan/feb 2024) zou het stappenplan er moeten liggen.  

 

4. Presentatie Nathan Stukker: update Novex 16.30-17.00 uur 

Nathan Stukker is sinds kort verbonden aan de regio als Programmamanager Ruimte. 

Aan de hand van een aantal sheets (zie bijlage) worden we bijgepraat over de stand 

van zaken Novex. De vorig jaar vastgestelde Verstedelijkingsstrategie is de basis (sheet 

1 en 2). We geven hier uitvoering aan door integraal (7 ontwikkelprincipes: sheet 3) en 

in samenhang (met 5 programma’s: sheet 4) te sturen. De komende periode het 

gesprek met elkaar aangaan over de betekenis van deze 7 ontwikkelprincipes 

(richtinggevende uitspraken) voor onze regionale agenda. Daar zijn we voorzichtig mee 

begonnen de afgelopen weken. Uiteindelijk willen we dit aan een kennisprogramma 

hangen om zo uitvoering te geven aan de verstedelijkingsstrategie. Parallel aan de 

ontwikkelprincipes is de verstedelijkingsstrategie vertaald in een 5-tal Novex 

programma’s. Daar werken we samen met het Rijk en provincie integraal aan. De sheet 

laat een samenhang zien die er ook echt is: 

• Programma Stedelijk Zwolle gaat over de binnenstedelijke ontwikkeling van 

de stad Zwolle zelf, maar staat wel degelijk in relatie met de andere 

programma’s omdat het ook een deel van de regionale ambitie waar maakt; 

• Programma Karakteristieke Stationsomgevingen: ontwikkeling van de 

gebieden rondom de stations in de middelgrote kernen, heeft een regionale 

importantie omdat het ook een bijdrage levert aan de regionale ambitie; 

• Programma Vitale kernen en Gezonde buurten zijn we nu aan het 

ontwikkelen.  Wat gaat over het mozaïek, het met elkaar in verbinding 

staan. 

 



Dit zijn de 3 inhoudelijke programma’s. Daarnaast hebben we 2 systeemprogramma’s: 

de regionale Sponsstrategie en de regionale Mobiliteitstrategie. Deze programma’s zijn 

dragend aan de 3 inhoudelijke programma’s: 

• Sponsstrategie: gaat heel erg over de klimaatadaptieve opgave, water- en 

bodemsturend. Hoe doen we dit nou goed in de regio met een ambitie om 

te bouwen en vitaliteit aan een gebied toe te voegen, en dat tegelijkertijd te 

doen zodat het past in de Delta die we zijn  

• Mobiliteitsstrategie: enerzijds uitvoering geven aan de afspraken met het 

Rijk over BO-MIRT. Anderzijds als we woningen willen toevoegen kan dat 

alleen als we op een andere manier naar vervoerstromen gaan kijken. 

 

De laatste sheet geeft de samenhang met de meerjarige agenda aan, dit moet nog 

verder ontwikkelt worden. Samen sturen op de inhoudelijke opgave van de Regio 

Zwolle. We staan aan de vooravond om de programma’s in uitvoering te brengen. 

Graag komen we daar ook weer over in gesprek in een later stadium.  

 

Jan Nabers: Programma Landelijk Gebied groeien in balans zie ik niet terug komen? 

Nathan Stukker: Ligt op het snijvlak met wat de provincies aan het doen zijn, we moeten 

die verbinding goed leggen. Of dat vanuit een apart programma moet wat vanuit de 

regio moet draaien is de vraag. We hebben dit goed op het netvlies, in de relatie met de 

provincies en de ruimtelijke voorstellen en wat de provincies bij het Rijk moeten 

aanleveren eind van dit jaar.  

Mariette Holterman: Waar gaat het uitvoeringsprogramma van de meerjarige agenda uit 

bestaan? Waar staan we nu en wat moet er nog gebeuren? 

Nathan Stukker: komende half jaar 2 dingen op de agenda voor Ruimte: 

• Uitvoeringsplan onder de meerjarige agenda moet er eind van het jaar 

liggen. Daarin proberen we de verbinding ook te leggen tussen Novex en 

wat er omheen speelt in de regio, op inhoud en proces; 

• Ruimtelijke voorstellen van de 4 provincies moeten eind van dit jaar bij het 

Rijk liggen, onderdeel daarvan is het ontwikkelperspectief  van het Novex 

gebied regio Zwolle. Het is van belang dat we goed opschakelen met de 4 

provincies zodat in de 4 ruimtelijke voorstellen van de provincies onze 

verstedelijkingsstrategie als Regio goed geborgd is. En als we daar 

inhoudelijke  dilemma’s zien, dat we die ook op het juiste moment 

adresseren. 

We zijn met elkaar aan het ontwikkelen om samen in uitvoering te komen. Heel 

waardevol. Deze regio is uniek, enerzijds op de inhoud van de verstedelijkingsstrategie 

maar ook omdat we uitvoeringsgerichte programma’s hebben waar ook het Rijk zelf aan 

tafel zit.  

 

Jan Nabers: Wat gebeurd er tot jan/feb 2024, wat krijgen we te zien: 

Nathan Stukker: In ieder geval de 2 onderwerpen die net genoemd zijn. Bijvoorbeeld in 

de sponsstrategie gaan we voor een aantal stroomgebieden uitwerkingen maken. 

Wellicht kunnen we de volgende keer (bijvoorbeeld in januari 2024) wat meer 

inhoudelijk inzoomen hoe we de programma’s aan het vullen zijn om hier gevoel bij te 

krijgen. 

Jan Nabers: het idee voor de bijeenkomst van jan/feb 2024 zou kunnen zijn om de 

uitvoeringsprogramma’s in verschillende zaaltjes nader toe te lichten. Terugpakkend op 

de bolletjes uit de meerjarige agenda.  

 

Nathan Stukker neemt de vraag van Jan Nabers mee of er nog bepaalde documenten 



de komende maanden op ons af komen waar de raden- en statenleden iets mee 

moeten en komt hier op terug.  

Contactgegevens Nathan Stukker: Email: nathan.stukker@bmc.nl, telefoon: 06-

83496624. 

 

5. Actualiteiten Regio Zwolle + reactie op memo meerjaren agenda 17.00-

17.30 uur 

1. Stand van zaken besluitvorming meerjaren agenda. 

Bijna alle gemeenten hebben besluitvorming gehad, op een enkele gemeente na. Het 

definitieve besluit valt natuurlijk bij de vaststelling van de begroting eind van dit jaar. Er 

is brede steun, inschrijving op bijna alle programma’s.  

Met de provincies zouden we in september verdere afspraken maken. Dat loopt nu. 

Ondersteund door de coördinerend provincie directeuren en de coördinerende 

gedeputeerden. De komende weken ronden we dit verder af. 

 

2. Uitvoeringsprogramma’s 

Vanuit de 2 uitvoeringslijnen en de 2x 8 programma’s die daar onder vallen, wordt nu 

hard gewerkt aan deze 16 uitvoeringsprogramma’s. Wat zijn de doelen, realisatie, wie is 

er bij betrokken etc. Voor 2 jaar afgesproken, vanwege het ravijnjaar. Over 2 jaar is er 

een mid term review, dan maken we balans op qua voortgang/financiën etc. Daarna 

maken we weer een afspraak voor 2 jaar. De raads- en statenleden kunnen dan nog 

nauwkeuriger volgen wat er gebeurd. Hier spreken we over met de bestuurders, maar 

deze informatie kan ook beschikbaar zijn voor de raads- en statenleden 

 

3. Bestuurlijke drukte 

Bestuurlijk is ook ambtelijk. Veel overleggen en veel afstemming vraagt veel energie. 

We zijn in gesprek over hoe we onze besluitvorming en overleggen kunnen stroomlijnen 

waarin we wel blijven ontmoeten en de betrokkenheid optimaal houden.  

In de komende maanden richting 2024 willen we hier duidelijkheid in creëren. Tevens 

willen we de ontmoeting en het kennisniveau tussen portefeuillehouders verder 

versterken. Dit past in het kennisprogramma (zie presentatie Nathan Stukker). 

Ontmoeten op inhoud. Interessant om te kijken hoe we dit ook in kunnen zetten voor de 

raads- en statenleden.  

 

4. Nieuwe directeur/secretaris 

Etty de Boer komt, per 1 oktober, als de nieuwe directeur/secretaris. Zij werkt nu bij de 

VWA. Zij krijgt ook als taak om de informatie voorziening eenduidiger in te richten. We 

willen naar een digitaal platform toe, waar ook een deur in zit die voor raads- en 

statenleden open gaat. Daar kun je dan alles terugvinden aan informatie over de 

programma’s, jaarverslagen, begroting etc.  

Dat gaat wel wat tijd kosten, daar vragen we ook even de ruimte voor, in de loop van 

2024 moeten de contouren wel helder zijn. Ook met de kbg wordt over de inrichting van 

het portaal het gesprek gevoerd. 

 

5. Regiodeal 

Er wordt toegewerkt aan een propositie voor een nieuwe Regiodeal (deze gaan 

ondanks een demissionair kabinet gewoon door: Novex, Iedere Regio telt etc.). In de 

komende weken wordt verder toegewerkt naar een propositie. En we hopen dat we op 

basis daarvan door het rijk worden uitgenodigd om dat verder te gaan uitwerken.  

 

Algemeen: diverse mutaties op het regiobureau. Er zijn nog wat vacatures.  

Jan Nabers: kunnen we een overzicht krijgen van de vacatures zodat wij deze ook 
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kunnen delen? En kunnen we een overzicht krijgen (bureau en programma’s) van de 

nieuwe namen/organogram zodra deze wat uitgekristalliseerd zijn?  

Bert Geerts: contact geweest eind augustus met colleges/bestuurders, waar ging dat 

over? 

Are Slob: Klopt samen met Jaap Wesselink op pad geweest om te praten over 

governance en bestuurlijke drukte. Goede gesprekken geweest.  

 

6. Bijeenkomst januari/februari 2024: circa 14.00-19.00 uur 
We zijn op zoek naar locatie voor de fysieke kbg bijeenkomst voor alle raads- en 
statenleden (die we niet in Zwolle willen houden). Ongeveer 200 deelnemers. Budget 
wordt geregeld via de Regio Zwolle.  
Marjanne Romkes-Foppen biedt aan om de bijeenkomst te organiseren op Urk. 
Harrie Bruins: doet de suggestie om de bijeenkomst vorm te geven in de vorm van een 
marktopstelling. Ook de nieuwe governance structuur kunnen we meenemen. 
Ina Booij: graag zo snel mogelijk de datum prikken, ook voor maximale opkomst. 
Ria Visser: stukkenstroom die we nu krijgen, mag die openbaar gedeeld worden? 
Jan Nabers: de stukken van de kbg zijn publieke stukken, kun je met iedereen delen. 
Stukken opvragen doe je bij de eigen griffie/college.  
 
De Regio Zwolle dag op 16 november wordt georganiseerd door het Regiobureau. 
Deze dag is alleen voor kbg leden. Er is al eerder een save the date uit gegaan, de 
definitieve uitnodiging volgt na 25 september.  
Tijd: 9.30 – 13.30 uur 
Locatie: ’t Voorhuys in Emmeloord 
 
Algemeen 
De vergaderingen van de klankbordgroep kennen een vaste cadans per jaar: 
Januari/februari: fysieke bijeenkomst voor alle raads- en statenleden, georganiseerd 
door de klankbordgroep 
Maart/april: digitale bijeenkomst klankbordgroep leden 
Juli: fysieke bijeenkomst klankbordgroep leden 
September/oktober: digitale bijeenkomst klankbordgroep leden 
 
Daarnaast zijn er 2 Regio Zwolle dagen (georganiseerd door het regiobureau) per jaar 
(de eerstvolgende is 16 november) voor klankbordgroep leden.  
 

7. Voorstel volgende vergadering 

Er is geen nieuwe vergaderdatum. Wel hebben we staan: 

16 november Regio Zwolle dag 

2 februari 2024: bijeenkomst voor alle raads- en statenleden, georganiseerd door de 

klankbordgroep (aanvulling secr. na klankbordgroep). 

 

8. Rondvraag en sluiting 

Michiel van de Kasteelen: hoe staat het met de besluitvorming over de strategische 

agenda bij gemeenten en provincies? Zie voor het antwoord punt 5: toelichting door 

Arie Slob. 

Marjanne Romkes-Foppen: op Urk wordt de agenda vastgesteld in oktober.  

Jan Nabers: De vz en co-vz zijn het gesprek gestart over de voortzetting van de 

ondersteuning/advisering van de kbg in 2024 (functie Anne-Marie). Deze loopt eind 

december 2023 af. Dit moet worden opgenomen in de begroting van de Regio (nu was 

dat geregeld via de gemeente Zwolle).  


